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Prodejna smíšeného zboží, kterou 
ve Valašské Polance provozovalo 

ENAPO  ukončila  provoz.  
I přes proslýchající se zprávy o  

ekonomických  potížích tohoto 
řetězce mnohé uživatele překvapilo, 
že to bylo takřka ze dne na den. Pro 
mnoho lidí tak nastalo náročnější 
putování za běžným nákupem 
do Jednoty v hořansku. Jelikož 
obec není majitelem prodejní 
budovy, nemohla do tohoto dění 
nijak vstupovat. Zpráva o tom, že 
se našel nový provozovatel, jimž je 
pan Quyet Thang Vu, je proto velmi 
pozitivní, stejně tak i jeho sdělení, 
že po potřebných úpravách vnitřního 
prostoru by chtěl prodej smíšeného 
zboží zahájit už v nejbližších dnech. 
Pan Vu byl také jedním z žadatelů 
o obecní byt  v č.p. 379 a zastupitelstvo 
obce ho jemu a jeho rodině přidělilo, 
m.j.  i pro uspíšení zahájení  provozu 
prodejny.       starosta Jan Kozubík

www.valasskapolanka.cz

Nový provozovatel dolního obchodu by měl zahájit prodej už v říjnu

Rozšíření hřbitova
Vedení obce spolu s projektantem  
jednalo na středisku ČEZ 
ve Valašském Meziříčí 
o záležitostech elektrických rozvodů 
pro budoucí radnici v č.p. 81.  
V dalším jednání se řešila otázka 
přeložky vrchního vedení vysokého 
napětí na pozemku pod hřbitovem, 
kam by se měla plocha pohřbívání 
rozšířit. O tomto „břemeni“ obec při 
nákupu věděla a bylo také zohledněno 
v kupní ceně. Protože v ochranném 
pásmu VN není možné umístit byť 
„jen“ hrobová místa, je potřeba 
vedení elektřiny uložit do chodníku 
budoucího hřbitova, aby bylo 
možno využít co největší plochu  
pozemku.         starosta Jan Kozubík

Obchod u pošty dlouho opuštěn nezůstal, nový provozovatel již finišuje s přípravami

Tak jako každý podzim i letos proběhne 
v naší obci sběr velkoobjemového 
a nebezpečného odpadu. Tato akce 
se bude konat v sobotu 7. října 2023 
od 7:30 do 10:00 hodin. 
Připomínáme občanům, že 
do velkoobjemového odpadu 
nepatří stavební odpad (suť, eternit, 
lepenka, skelná vata). Tento odpad 
je zpoplatněn a je možné jej dovézt 
po předchozí domluvě do sběrného 
dvora - Technické služby Vsetín, areál 
Bobrky (ne u Kauflandu!) telefon: 
733678995. 
Speciální kategorií jsou pneumatiky. 
Pokud se jedná o samostatné 
pneumatiky bez disků, tak je lze 
v areálu Technických služeb Vsetín 

odevzdat bezplatně. V rámci našeho 
sběru velkoobjemového odpadu je 
NEBUDEME odebírat! Obec by 
za ně platila jako za velkoobjemový 
odpad a to jsou nemalé náklady 
navíc. Prosím, využijte možnosti 
odevzdat pneu bez disků, bezplatně 
v Technických službách Vsetín. 
Děkujeme všem za pochopení.

místostarosta Martin Šeliga

 Sběr nebezpečného a velkoobjemového odpadu



Firma Sádlík ohýbaný nábytek s.r.o. 
z Moravského Písku, která byla vybraná 
v poptávkovém řízení v srpnu tohoto 

roku, dodala do sálu našeho kulturního 
domu v obci 76 židlí a 27 stolů, které 
doplnily a sjednotily stávající vybavení. 
Na pořízení tohoto mobiliáře naše 
obec získala prostřednictvím Místní 
akční skupiny Hornolidečska dotaci ze 
Státního zemědělského intervenčního 
fondu, Programu rozvoje venkova České 

republiky dotaci, která pokryje cca 
polovinu nákladů, které byly s nákupem 
spojeny.        starosta Jan Kozubík

Letošní hody zahájíme v pátek 13. října 
v zasedací místnosti kulturního domu 
vernisáží obrazů valašských malířů, 
které zapůjčil ze soukromé sbírky pan 
Miroslav Smýkal. V sále KD se od 19:30 
uskuteční koncert skupiny Countrio 
v čele s Lubomírem Krobotem. Kapela 
zahraje k tanci i poslechu písně české 
i světové country. Sobotní program 
14. října začne od 7:30 prodejem 
zabíjačkových výrobků v hasičárně. 
Na návsi před Kulturním domem bude 
probíhat tradiční hodový jarmark. 
Pokud máte zájem prodávat své 
výrobky, neváhejte se ozvat na email: 
mistostarosta@valasskapolanka.cz, 
nebo na telefon: 737916630. Za stánek 
se nic neplatí a budeme rádi, když 
uvidíme, jaké máme šikovné lidi 
v dědině. V rámci sobotního programu 
bude kapela Polančanka vyhrávat 

v průvodu po dědině a na návsi, 
proběhne vystoupení folklórních soubo- 
rů Polančánek a Polančan, představení 
klauna Pepína, můžete si vyzkoušet 
podzimní tvoření a nechat vaše děti 
pomalovat nějakým veselým motivem 
na obličej. Zapomenout nesmíme na naše 
myslivce, kteří opět navaří svůj výborný 
zvěřinový guláš. Od 17:00 v Hospodě 
U nás budou hrát místní a přespolní 
harmonikáři. V neděli bychom rádi 
pozvali všechny na „hrubou mši“ v 9:30 
v našem kostele. Rádi bychom zavedli 
novou tradici „krojovaná mše svatá“. 
Nebojte se přijít na tuto mši v neděli 
15. října ve vašem krásném valašském 
kroji. Po mši vás všechny zveme 
na posezení ve farní zahradě a drobné 
hodové občerstvení. Přijďte si užít hody 
a potkat se s lidmi z dědiny. Těšíme se 
na vás!   místostarosta Martin Šeliga
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Hody po našem proběhnou 13. - 15. října 2023

 Nové vybavení v sále kulturního domu

Stará školka opět žije
Jistě jste zaznamenali, že se letos 
ve velmi krátkém čase podařilo 
znovu otevřít budovu mateřské  
školy ve „staré školce“ (č.p. 81) 
a umístit tam třídu předškoláků. 
Díky nasazení našich borců z údržby, 
ochotě úředníků v zákonných lhůtách 
schválit zprovoznění školky (Krajský 
úřad, hygiena), bylo možno v září 
přivítat předškoláky ve staronovém 
objektu. O prázdninách se podařilo  
zrekonstruovat, opět ve vlastní 
režii,  dětské hřiště u školky. 
Za sponzorskou spolupráci se sluší 
poděkovat i firmám Parkitect a Kovar.  
Důležité je připomenout, že využití 
této budovy pro třetí třídu je dočasnou 
záležitostí v době babyboomu. 
Zda tam školka bude dva nebo 
tři roky momentálně nevíme. 
Do budoucna se i nadále počítá 
s její přestavbou na obecní úřad 
a knihovnu. starosta Jan Kozubík

  Ohlédnutí za PoP
Letos proběhl 10. ročník této oblíbené 
akce. Postupně se daří realizovat pů- 
vodní myšlenku a tou bylo zapojení 
pokud možno všech složek v obci. 
Kromě tradičních spolupořadatelů 
z Mysliveckého spolku Hrubá dolina 
jsme přivítali v pořadatelském týmu 
i členy z místního SDH, TJ Sokol i Cy- 
klopartyje. Trasu jsme zakončili po  
několika letech opět v areálu tanečního 
kola. Na hodnotící schůzi Kulturní 
komise jsme se shodli, že i v příštím 
roce bychom se mohli všichni na závěr 
dne potkat v našem výletišti. Jen pro 
představu, celou akci pořádá cca 75 
pořadatelů a to už je velmi pěkné 
číslo. Děkuji všem za spolupráci. 

místostarosta Martin Šeliga

  Setkání s důchodci
Letošní setkání našich občanů 
v důchodovém věku je naplánováno 
na sobotu 25. listopadu v sále KD. Bližší 
informace budou zveřejněny v předstihu 
na plakátovacích plochách v obci.
Již nyní se těšíme na tradičně milé 
setkání s našimi staršími spoluobčany.                       

místostarosta Martin Šeliga

Nové židle je možné velmi jednoduše naskládat na sebe a zaberou tak minimum prostoru
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Chtěl bych poděkovat všem občanům, 
kteří třídí zodpovědně odpad a díky 
nim získává obec zpětný finanční 
bonus od společnosti Ekokom a daří 
se tak snížit podíl na ztrátě obce 
za odpady. Kolik jsme vytřídili v roce 
2022 a kolik jsme dostali nazpět se 
můžete podívat v přiložené tabulce.
Chtěl bych vás všechny požádat, 
abychom kolem svozových míst 
udržovali pořádek. Určitě nejsou 
příjemné pohledy na poházené volné 
kartóny kolem kontejnerů a nebo 

pytle s recyklovaným odpadem dané 
na svozové místo týdny před svozem. 
Prosím, nechte je těch pár dnů 
doma. Samozřejmostí je i sešlápnutí 
papírových kartonů před jejich 
vhozením do kontejnerů, tak aby 

zabraly co nejmenší objem. Zažádali 
jsme o další kontejnery a jakmile 
budou dodány, rozšíříme počet 
sběrnách míst. O podrobnostech 
vás budeme informovat. 

místostarosta Martin Šeliga

Jak jsme ve Valašské Polance třídili odpad v roce 2022
                                           Vytříděné odpady (t)               Částka (Kč)
Rok 2022 celkem  123,811   229 226,50
1. čtvrtletí   23,950     52 858,00
2. čtvrtletí   46,209     61 927,50
3. čtvrtletí   30,951     60 840,00
4. čtvrtletí   22,701     53 601,00

Oznámení Katastrálního úřadu pro 
Zlínský kraj, Katastrální pracoviště 
Vsetín (dále jen „katastrální úřad“)  
oznamuje, že v budově Obecního úřadu 
Valašská Polanka, v zasedací místnosti, 
v období od 30.10.2023 do 10.11.2023, 
vždy v pracovních dnech pondělí 
a středa od 8:30 do 16:30 hod., úterý, 
čtvrtek a pátek od 8:00 do 11:00 hod. 
bude vyložen k veřejnému nahlédnutí 
katastrální operát obnovený novým 
mapováním na digitální katastrální mapu 
(dále jen „obnovený katastrální operát“) 
v katastrálním území Valašská Polanka 
obce Valašská Polanka.
Ve dnech pondělí a středa od 8:30 
do 16:30 hod. bude veřejnému 
nahlédnutí přítomen zaměstnanec 
katastrálního úřadu, v ostatních dnech 
bude požadované údaje poskytovat 
zaměstnanec obce nebo osoba pověřená 
obcí (dále jen „zaměstnanec obce“). 
V případě, že zaměstnanec obce 
nebude při nepřítomnosti zaměstnance 
katastrálního úřadu schopen poskytnout 
zájemci požadované údaje o jeho 
vlastnictví, bude možné po předchozí 
dohodě nahlédnout do obnoveného 
katastrálního operátu na katastrálním 
pracovišti. 
Do obnoveného katastrálního 
operátu je současně možné 
po dobu jeho vyložení nahlédnout 
i na webových stránkách Českého 
úřadu zeměměřického a katastrálního 
na adrese: http://nahlizenidokn.cuzk.
cz/VyberKatastrInfo.aspx.Vlastníci 
nemovitostí a jiní oprávnění (dále 
jen „vlastníci“) se upozorňují na tyto 

skutečnosti:
1) Obnovou katastrálního operátu 
nejsou dotčena vlastnická ani jiná práva 
k nemovitostem zapsaná v katastru 
nemovitostí (§ 43 katastrálního zákona).
2) Výměra parcely je evidována 
s přesností danou metodami, kterými 
byla zjištěna; jejím zpřesněním nejsou 
dotčeny právní vztahy k pozemku [§ 2 
písm. g) katastrálního zákona].
Vyšetřené hranice pozemků a jejich 
označené lomové body byly nově 
zaměřeny. Získané souřadnice lomových 
bodů hranic parcel tvoří nové mapové 
dílo. V souvislosti s tvorbou nové 
katastrální mapy dochází také k výpočtu 
nových výměr všech parcel, které se 
budou téměř vždy lišit od současně 
evidovaných výměr parcel. 
3) Vlastníci mohou během vyložení 
obnoveného katastrálního operátu 
a ve lhůtě do 15 dnů ode dne, kdy 
skončilo jeho vyložení, podat námitky 
proti obsahu obnoveného katastrálního 
operátu. O podaných námitkách 
rozhoduje katastrální úřad (§ 45 odst. 
3 katastrálního zákona). V této době 
mohou vlastníci ohlásit případnou změnu 
osobních údajů doloženou průkazem 
totožnosti. Neúčast vlastníků a jiných 
oprávněných při vyložení operátu není 
překážkou pro vyhlášení platnosti 
obnoveného katastrálního operátu. 
4) Katastrální úřad vyhlásí platnost 
obnoveného katastrálního operátu dnem 
28.11.2023. Nebude-li pravomocně 
rozhodnuto o některých námitkách, 
je katastrální úřad oprávněn vyhlásit 
platnost obnoveného katastrálního 

operátu s tím, že tuto okolnost vyznačí 
v katastru. Po nabytí právní moci 
rozhodnutí o námitkách katastrální úřad 
toto upozornění odstraní (§ 46 odst. 1 
katastrálního zákona).
5) Dnem vyhlášení platnosti obnoveného 
katastrálního operátu se dosavadní 
katastrální operát stává neplatným 
a nadále se používá obnovený katastrální 
operát (§ 46 odst. 2 katastrálního zákona). 
Toto oznámení se doručuje veřejnou 
vyhláškou v souladu s ustanovením § 
25 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, 
ve znění pozdějších předpisů. Všem 
vlastníkům, kteří mají v obci trvalý 
pobyt nebo sídlo, těm vlastníkům, 
u kterých není katastrálnímu úřadu znám 
jejich trvalý pobyt nebo sídlo a kterým 
z uvedených důvodů nemůže katastrální 
úřad doručit toto oznámení podle § 45 
odst. 2 katastrálního zákona.
Vlastníkům a jiným oprávněným, 
kteří nemají v obci trvalý pobyt nebo 
sídlo, zašle katastrální úřad samostatná 
oznámení o vyložení obnoveného 
katastrálního operátu.

Ing. Jan Novosad, vedoucí oddělení 

Dokončený katastrální operát bude vyložen k veřejnému nahlédnutí

  Zájezd do divadla
Kulturní komise vás srdečně zve na  
zájezd do Slováckého divadla ve středu 
29.11. od 19:00, na komedii Třináctkrát 
za svědka. Romantická komedie 
napsaná exkluzivně pro toto divadlo.
Cena za vstupné je 450 Kč za před- 
stavení. Studenti a důchodci nad 65 let 
mají slevu 25%. Přihlásit se můžete 
na obecním úřadě na čísle 571446362.

místostarosta Martin Šeliga



Prázdninoví brigádníci
V letním období se obec již řadu let 
potýká s nedostatkem pracovních 
sil na údržbu obecní ploch a dalšího 
majetku. Ještě před nedávnem jsme 
na tyto práce (zejména údržbu zeleně)  
zaměstnávali, a to až v počtu šesti 
lidi, evidované na úřadu práce. Při 
současném stavu nezaměstnanosti už 
tato možnost takřka zcela pominula. 
Jsem proto rádi, že jsme na letní brigádu 
letos mohli přijmout dva studenty 
(Ondru Kašpara a Honzu Marečka), 
kteří našim kmenovým zaměstnancům 
vydatně pomáhali při sečení, natírání, 
demontážích i montážích a dalších 
prací při údržbě a zvelebování obce. 
Nezmění-li se situace s (ne)dostup- 
ností sezónních pracovníků z úřadu 
práce, bude obec připravena v příštím 
roce přijmout brigádníků i větší počet.

Vozidlo JSDH
V pátek 8. září starosta a místostarosta 
navštívili sídlo brněnské firmy 
CARent, kterou v poptávkovém řízení  
zastupitelstvo vybralo za dodavatele 
terénního užitkového vozidla pro 
obecní jednotku sboru dobrovolných 
hasičů. Na jednání byly dohodnuty 
podmínky dodání vozidla včetně 
přestavby a vybavení pro hasičské 
zásahy naší jednotky. Vybavené 
terénní auto by mohlo být dodáno 
přibližně v průběhu prosince roku 
2023, nejpozději však do března 
roku příštího tak, abychom mohli 
požádat o schválené finanční pro- 
středky ze Zlínského kraje.

Obsazování obecních bytů
Na zasedání zastupitelstva 11. 9. 2023 
byla schválena aktualizovaná pravidla 
pro přidělování obecních bytů. 
Zastupitelé jednomyslně rozhodli, že 
si tuto pravomoc náležející obecní 
radě ponechají ve svých rukou 
a o obsazování nevelkého počtu 
obecních bytů budou rozhodovat 
společně. Následně tak učinili při 
přidělení nedávno uvolněných bytů 
v č.p. 366 (nad školkou) a v č.p. 
379 (nad kadeřnictvím), kdy 
zastupitelstvo vybíralo z několika 

žádostí převážně přespolních žadatelů.  
Pravidla pro přidělování obecních 
bytů i formulář žádosti o obecní byt 
jsou umístěny na obecních webových 
stránkách, popřípadě o ně můžete 
požádat přímo na obecním úřadě.
Oprava komunikací v obci

V uplynulých prázdninových dnech  
proběhlo na území naší obce něko- 
lik důležitých oprav komunikací 
a propustků. Firma Správa a údržba  
silnic Valašska provedla „turbo 
technologií“ i obalovanou asfalto- 
vou směsí lokální vysprávky povrchu 
cesty údolím Veřečné i odbočky  
k „Janáčom“. Současně s opravou 
vodovodního řádu v komunikaci 
za kulturním domem provedli obecní 
pracovníci opravu propustku u č.p. 
292. Následně firma Strabag na části 
dotčeného úseku vyměnila obrubníky 
a zhotovila v celé šířce vozovky 
nový asfaltový povrch. Podstatnou 
část nákladů hradila společnost 
Vodovody a Kanalizace Vsetín, část 
pak uhradila ze svého rozpočtu obec. 
Díky této akci jsme získali 
materiál, frézovanou obalovanou 
drť, a tak jsme ve vlastní režii 
tímto materiálem opravili také 
komunikace u Měrků, k Jestřebským 
i parkoviště u fotbalového hřiště.  
Plán letošních oprav ale ještě není 
zcela hotov, do zimy bychom totiž 
chtěli opravit část komunikace 
k Babicům a pokračovat také v čištění 

příkopů a prořezávání krajnic 
od přerostlé vegetace. 

Ohlédnutí za akcí Na kole dětem
,,My, kdo máme štěstí, že jsme 
zdraví, musíme pomáhat těm, 
kdo ho mají méně.“ To je motto 

nadačního fondu Josefa Zimovčáka 
na podporu onkologicky nemocných 
dětí. Ve Valašské Polance jsme 
tohoto sportovce přivítali dne 1. 
června 2023, protože se do tohoto 
nadačního projektu zapojila i naše 
obec. U firmy PARKITECT s.r.o. se 
shromáždilo cca 300 lidí (děti z MŠ, 
ZŠ, veřejnost, jednotky různých 
záchranářských sborů, zaměstnanci 
firem, majitelka s tančícím psem, 
mistr světa v biketrialu Vašek Kolář 
a další), kteří přivítali peloton asi stovky 
cyklistů včele s panem Zimovčákem 
jedoucím na vysokém kole. Nadaci 
Na kole dětem přispěla obec darem 
10.000 Kč, KOVAR a.s. 60.000 Kč 
a PARKITECT s.r.o. 40.000 Kč. 
Další peníze nadaci přibyly za prodej 
drobných nadačních předmětů. 
Dětem, které jsou nemocné, přejeme, 
aby se uzdravily a z vybraných peněz 
mohly provozovat sportovní aktivity 
a měly zajištěné rekondiční pobyty, 
které jim a jejich rodičům usnadňují 
překonávat traumata způsobená 
těžkou nemocí. 
Články připravili Jan Kozubík, 
Martin Šeliga a Eva Kolínková
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Akci Na kole dětem provázelo krásné počasí a navštívilo ji několik stovek lidí

Další krátké zprávy z dění v naší obci



Dechovkám naše republika a to 
včetně našeho regionu není 
příliš nakloněna. Je až smutné 
dívat se jak na dechovkovém 
Woodstock der Blasmusik 2023 

v sousedním Rakousku tisíce 
převážně mladých lidí nejen sleduje, 
ale i hraje lidovou a populární 
dechovou muziku (a mnohdy tu 
českou a moravskou). Podívejte se 
na Youtube: https://www.youtube.
com/watch?v=CM_NCIN_01U  
Přesto, nebo právě proto se o oživení 
pokouší i naše Polančanka. Po letech 
působení „malé Polančanky“ 
sestavila dohromady klasickou 
dechovou sestavu, se kterou by chtěla 
vystupovat a rozdávat radost v dědině 
i okolí – tak jak se to už podařilo 

například na koncertě pro Děvětsil 
v Lidečku, nebo na nedávném 
Valašském záření ve Vsetíně. 
A protože tak jako v jiných oborech 
je i hudba závislá na výchově 

nových generací, chceme požádat 
zejména rodiče, aby své děti vedli 
a podporovali v hudební výchově 
a hře na hudební nástroje. Aby 
využívali nabídek hudebních 
škol a posílali své ratolesti učit 
se hrát na dřevěné, plechové 
a třeba i „plastové“  nástroje.  
Nejenom  polanská kapela, ale jistě 
i další tělesa budou připravena vaše 
děti do svých kolektivů zapojit. Vždyť 
by bylo škoda, kdyby „…co Čech, to 
muzikant…“ jednou přestalo platit.  

muzikanti z Polančanky

Hlášení rozhlasu je velmi důležitou 
součástí fungování každé obce. 
Každému však vyhovuje jiný způsob. 
Pokud se stane, že obecní rozhlas 
neslyšíte, přijďte na obecní úřad nebo 
do knihovny, kde vám Eva Kolínková 
pomůže se zřízením služby HLÁŠENÍ 
ROZHLASU. 
a) Vyhovuje vám krátká SMS zpráva? 
Stačí podepsat žádost o zřízení služby 
a sdělit číslo telefonu.
b) Vyhovuje vám email nebo chytrý 
telefon? 
Stačí vzít telefon a nastavíme ode- 
bírání zpráv.     Eva Kolínková
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Hlášení rozhlasu - důležité informace pro občany

 Naše oblíbená Polančanka se vrací Info ze základní školy
Nový školní rok se nám rozběhl 
na plno a my si ve škole užíváme 
letošní krásné podzimní dny. K tomu 
nám slouží i několik „venkovních 
učeben“ na nové školní zahradě, kde 
žáci tráví za současného slunečného 
počasí spoustu vyučovacích hodin. 
Po mnoha letech k nám od září přišlo 
tolik prvňáčků, že máme nyní tyto třídy 
dvě. I z tohoto důvodu jsme museli 
náš pedagogický sbor posílit. Naše 
řady se rozrostly o paní učitelky Alenu 
Vašutovou a Lenku Pechalovou, které 
mají právě tyto nejmenší na starost. 
Kromě těchto dvou dam k nám přišla 
také paní asistentka Míša Mikušová, 
která pomáhá žákům v páté třídě. 
Kromě toho jsme dostali dotaci a rozjeli 
další vzdělávací projekt Šablony 
IV, díky kterému opět realizujeme 
spoustu hodin potřebného doučování 
a který je také věnován dalšímu 
profesnímu rozvoji všech pedagogů. 
V posledních letech nám vždy 
při úvodu školního roku dělala 
společnost různá hygienická, či 
stavební omezení. To už ale neplatí, 
epidemie je minulostí, rekonstrukce 
a modernizace jsou hotovy a my 
tak máme letos po dlouhé době opět 
ideální podmínky k dokonalému 
startu našich školních povinností. 
Je už tedy jen na nás všech, jak 
úspěšný náš letošní edukační kolotoč 
bude. Pevně věřím, že to společně 
opět zvládneme a všechny jeho 
části budou stát za to.  Petr Filgas

Dechová hudba Polančanka je nedílnou součástí mnoha obecních vystoupení



Počátky hasičského dobrovolnictví 
na historickém území Čech, Moravy 
a Slezska jsou neodmyslitelně pro- 
vázané s emancipací národní, kulturní 
a společenskou v druhé polovině 19. 

století. V těchto časech jsou rovněž 
pokládány základy sportovních 
a tělovýchovných aktivit. Hasiči však 
svoji blízkost ke sportu a tělovýchově 
dále cíleně rozvíjeli. Ať už se jednalo 
o ryzí tělovýchovné akce, nebo 
o něco později iniciovanou a nadšeně 
budovanou sféru hasičského sportu. 
Sport je tak kontinuální linkou 
sledující časovou osu hasičského 
dobrovolnictví, od počátků hnutí až 
po současnost. Zejména schopnost 
dobrovolných hasičů podchytit 
pro sportování děti a mládež je 
v kontextu celé České republiky 
fenomenální a jedinečná. Dokládají to 
statistiky celorepublikové i ty, které 
zpracovávají data na územích krajů 
a okresů.  Stejně tak je doložitelná 
angažovanost dobrovolných hasičů 
při organizaci tělovýchovných 
a sportovních aktivit již v závěru 
devatenáctého století. Zejména 
na menších obcích zůstali dobrovolní 
hasiči mnohdy jedinými spolky 
schopnými organizovat pro veřejnost 
nejen společenské, ale i sportovní 
akce. Sport a tělovýchova jsou pevně 
usazeny již v samotných základech 
hnutí hasičského dobrovolnictví. 
Vzhledem k rozsáhlé členské základně 
dobrovolných hasičů jde o aktivity 

v tom nejlepším slova smyslu masové 
a veřejné. Z této široké základny 
pak profituje i hasičský sport včetně 
jeho vrcholové části patřící mezi 
evropskou i světovou špičku.  

Naše polanská základna se rok od roku 
neustále rozšiřuje. V roce 2022 nám 
přibylo 8 sportovců a letos 9 a většina 
z nich se ihned zapojila do sportovních 
aktivit. Ještě nyní na podzim jsme 
přivítali do naší rodiny další malé 
i větší budoucí dobrovolné hasiče. 
Letošní rok jsme přijímali malé hasiče 
od 4let věku. Okresní Rada mládeže 
se rozhodla na pohárových soutěžích 
vyhodnocovat samostatně kategorii 
přípravka.    
Velkou výhodou je, že máme velmi 
vyrovnané týmy v jednotlivých kate- 
goriích. Zpravidla jsou spolužáky i ve  
škole, jsou dobrá parta a navzájem se 
podporují. Trenéři se snaží uspokojovat 
zájmy dětí a mládeže prostřednictví 
všestranné činnosti, při prázdninových 
a dalších volnočasových aktivitách, 
organizováním soutěží, preventivně 
výchovné činnosti v oblasti požární 
ochrany, táborů, vzdělávacích akcí 
a dalších aktivit.

Rok 2023 byl jednoznačně skvělý
HRA PLAMEN

Většinu sezóny jsme stavěli na start 4 
až 5 družstev a nebyla soutěž, ze které 
bychom nedovezli medaili. Dařilo se 
všem kategoriím, přípravce, mladším 
i starším žákům. V sobotu 5.8.2023 

proběhla poslední pohárová soutěž 
a vyhodnocení Okresní ligy mladých 
hasičů. Naše přípravka vyhrála soutěž 
v Semetíně a udržela tak prvenství 
v tabulce a stala se tak historicky 
prvním vítězem v této kategorii v lize. 
Obdržela obrovský putovní pohár, ze 
kterého měla velkou radost.
Mladší žáci si svými výbornými 
výsledky po celou sezónu vybojovali 
celkové třetí místo v lize a zajistili 
si tak účast na prestižní krajské 
soutěži O putovní pohár ředitele HZS 
Zlínského kraje.
Soutěž probíhala v sobotu 16.9.2023 
v Doubravách a účastnily se 3 nejlepší 
sbory ze 4 okresů v každé kategorii. 
Naše družstvo mladších žáků si vedlo 
velmi dobře a přivezlo domů pohár 
za 4 místo.
Starší žáci si vedli neméně dobře. 
Celou dobu si drželi třetí pozici v lize. 
Pár nepovedených soutěží ke konci 
sezóny je však stálo bronz a museli se 
smířit se čtvrtým místem.
V posledním zpravodaji jsme vás 
informovali o úspěchu našich doroste- 
nek a postupu naší členky Barbory 
Bajzové na MČR v dorostu v disciplíně: 
Běh na 60m s překážkami. Bára 
v obrovské konkurenci vybojovala 
6.místo.

OKRESNÍ POHÁR V BĚHU 
NA 60M S PŘEKÁŽKAMI

Naši sportovci trénují přes léto 
tuto disciplínu, kde závodí za sebe 
za jednotlivce. V měsíci srpnu 
probíhají každoročně čtyři závody, 
které jsou zařazeny do Okresního 
poháru. I v této hasičské disciplíně 
se svěřencům trenérky Barbory 
Žurkové velmi daří. Důkazem je opět 
spousta medailí a umístění ostatních 
závodníků do 20 místa. V kategorii 
přípravka si Tobiáš Mikulík přivezl 
2 bronzové medaile a celkově se 
umístil na krásném třetím místě. 
V kategorii mladší žákyně se nejlépe 
dařilo naší Mariance Mikulíkové, 
která dvěma výhrami a jedním 
druhým místem vyhrála svou 
kategorii a postoupila do krajského 
kola.     Pokračování na straně 7
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Nejmladší družstvo hasičů sbíralo nejen zkušenosti, ale také poháry



KOVAR CUP 2023
Sportovní komise za přispění sponzorů 
firmy Kovar a.s. a Parkitekt s.r.o. uspo- 
řádala v areálu zahradní restaurace 
Bajk tradiční turnaj v tenise. Jednotlivé 
zápasy se odehrávaly v průběhu celého 
léta a nadšenci tohoto sportu jej mohli 
sledovat u sklenice dobrého nápoje 
v zázemí areálu. Nejprve se pořádala 
čtyřhra a následně skupiny A a B ve  
dvouhře. V pátek 14.7. jsme nadšeně 
sledovali napínavé finálové zápasy 
čtyřhry až do večera, kdy proběhlo vy- 
hlášení. První místo si vybojovala dvojice 
Juhaňák – Liška, která porazila dvojici 
Maršálek – Šafařík. Poháry za třetí místo 
pak přebírala dvojce Laža – Hořelka.
V sobotu 12.8. přišly na řadu finálové 
zápasy skupiny A a B ve dvouhře. 

Zde jsou výsledky těchto duelů:
Skupina A: 1.místo Ondřej Mišun, 
2.místo obsadil Martin Liška, 3.místo 

pak Martin Hořelka
Skupina B: 1.místo Pavel Matyáš, 
2.místo Radek Hromada, 3.místo David 
Dubčák

TURNAJ V BEACH VOLEJBALE
V neděli 23.7. jsme uspořádali přátelský 
turnaj mezi polančany v oblíbeném 
Beach volejbale na hřišti v Bajku. Dalo se 
dohromady osm družstev a hrálo se celý 
den. Počasí a nálada hráčů byla více než 
skvělá, všichni se vzájemně podporovali 
a užili si sportovní chvíle. Velmi kvitujeme 
zájem a odvahu mládeže zúčastnit se 
a postavit se zkušenějším soupeřům. 
Výsledky celodenní hry jsou zde: 1.místo 
družstvo TVL, 2.místo Poťapy a 3.místo 
Moteli. 
    

POLANSKÉ DUATLONY
Tak jako každé září jsme i letos 
zorganizovali tradiční dva duatlony. 
Nejprve to byl sobotní „velký“, kterého 
se zúčastnilo mnoho závodníků z celého 
kraje. Na něj pak navazoval středeční 
„školní“ duatlonek. Tady si přišlo 
zazávodit krásných 44 závodníků, kteří 
se utkali v pěti kategoriích. U nejmenších 
předškoláků byl nejlepší Štěpán Daněk. 
Další kategorie patřila žákům 1.- 3.třídy. 
Zde dominoval Vašek Trňák. Mezi 
čtvrťáky a páťáky pak neměl konkurenci 
Tonda Psota. U nejstarší druhostupňové 
kategorie nedal nikomu šanci Jáchym 
Blizňák. Poslední kategorií byla děvčata, 
které ovládla Mariana Mikulíková. Obě 
duatlonové soutěže se nesly v pohodovém 
duchu, velké díky všem, kteří přišli. 

Monika Mikušová a Petr Filgas        

Pokračování ze strany 6
Ve starších žákyních se nejvíce dařilo 
Barboře Bajzové a Tereze Mikulíkové. 
Barča si 3 druhými místy vybojovala 
celkové druhé místo v okresním poháru 
šedesátek a Terka jedním bronzem 
a výbornými výsledky v ostatních 
soutěžích celkové čtvrté místo. Obě holky 

také postoupily dál do krajského kola. 
Na Krajskou soutěž odjela tři děvčata 
bojovat o postup na republiku. Pro nás 
žádné překvapení a pořádný důvod 
k oslavě. Marianka 2. místo, Bára 1. 
místo a Terka 5. místo a všechny možnost 
poměřit se s nejlepšími v republice 
na Mistroství ČR v běhu na 60m 
s překážkami v Brně. Dne 23.9.2023 

jsme s holkama a fanouškama odjeli 
do Brna. Atmosféra byla nepopsatelná. 
Naše závodnice se nezalekly a udržely 
nervozitu na uzdě. Závodilo se v čtyřech 
kategoriích a v každé z nich bylo 120 
účastníků. Všechny tři si zaběhly 
osobní rekord. Mladší žákyně Marianka 
Mikulíková skončila těsně za stupněmi 

vítězů na 4. místě s časem 13,86. Starší 
žákyně Barbora Bajzová ve své kategorii 
zaběhla s časem 11,69, které stačilo na 4. 
místo a od třetího ji dělily jen 3 setiny 
sekundy. Tereza Mikulíková si časem 
11,93 doběhla pro 6. místo v celkovém 
pořadí. Velký úspěch pro náš sbor, 
za který děvčatům i trenérce děkujeme.

Monika Mikušová
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Sportovní komise v létě nezahálela a pořádala několik hezkých akcí

Turnaj v beach volejbale provázela dobrá a pohodová nálada všech účastníků

Polanské hasičské mládeži se v letošní sezóně dařilo na jedničku
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TJ Sokol jako jeden z mála klubů okresu disponuje všemi kategoriemi
Během léta se naplno rozjely nové 
ročníky fotbalových soutěží. A-tým 
se trápí i díky početné marodce, která 
zasáhla první mužstvo již na prahu 
nové sezony. Velkým pozitivem je 
pro Sokol znovuobnovení kategorie 
dorostenců, díky tomu tak polanský 
fotbal disponuje všemi věkovými 
kategoriemi od mužů až po mladší 
přípravku, což je v rámci celého okresu 
Vsetín u vesnic velmi nadstandardní 
záležitost. Všem trenérům, kteří 
jednotlivé týmy ve svém volném času 
a zdarma vedou, patří velký dík.

A-tým 
První mužstvo převzal pro nový soutěžní 
ročník Martin Filgas. Náročná letní 
příprava nabídla duel s dorostenci Zlína, či 
soupeři z Nevšové nebo Hovězí. Navzdory 
tréninkové pílí hráčů však kabinu postihla 
početná marodka. Již před startem 
ročníku bylo jasné, že delší absence bude 
u klíčového obránce Ondřeje Adámka, 
k němu se záhy přidaly další defenzivní 
opory Filip Maček a David Ondra. V jednu 
chvíli dokonce A-tým postrádal sedm 
hráčů základní sestavy a situace zdaleka 
není ideální ani v polovině rozehrané 
podzimní části. Naopak tým se podařilo 
posílit o Břetislava Zichu z Prlova, v rámci 
početné marodky tým přišel podpořit také 
Karel Sívek z Dolní Bečvy. Polančané 
se v I.A třídě zatím výsledkově trápí. 
V domácí premiéře sice udolali Juřinku 
3:2, pak ale přišlo utkání s Viganticemi, 
kdy soupeř otočil nepříznivý start a odvezl 
z Polanky všechny body. Následně se 
tým po zdravotní krizi ponořil i do krize 
výsledkové, když z posledních pěti 
duelů vydoloval pouze jeden bod 
za bezbrankovou remízu 0:0. Navzdory 
kritické situaci panuje v kabině bojovná 
nálada s chutí poprat se s nepřízní osudu. 
Klíčové bude domácí derby s Horní 
Lidčí, jehož výsledek však bude znám 
až po uzávěrce aktuálního vydání 
zpravodaje. Následovat bude utkání 
v Rožnově pod Radhoštěm a pak 

dvě domácí vystoupení v řadě proti 
Vidči a rezervě Valašského Meziříčí. 
Podzimní část soutěže má na programu 
poslední utkání 29. října, kdy náš tým 
zajíždí do Valašských Příkaz. 

B-tým 
Hráči B-týmu se snaží v rámci 
možností pomoci kritické situaci 
v A-týmu. Tygři si na první výhru 
museli počkat až do třetího kola, 
pak ale rozjeli brankostroj, když 
postupně deklasovali Valašskou 
Senici 6:2, Študlov na jeho hřišti 8:1 
a poté Janovou 6:3. Následovala těsná 
porážka v Liptále 3:4. Momentálně 
se B-tým nachází na 5. místě tabulky. 
Ve zbytku podzimu se utkání 
v třaskavém derby s Leskovcem, pak 
cestuje do Střelné a podzim zakončí 
v Lužné utkáním s rezervou Ratiboře, 
stane se tak v sobotu 14. října ve 14:00. 

Dorost 
Jedním z velkých cílů Sokolu pro 
rok 2023 bylo obnovení kategorie 
dorostenců. To se nakonec podařilo 
i ve spolupráci s oddílem ve Francové 
Lhotě a sdružený celek byl přihlášen 
do okresního přeboru. Naši kluci platí 
nováčkovskou daň, po remíze s Vidčí 
3:3, čekali na první vítězství dalších 
čtyři zápasy. První radost ale stála za to, 
když dorostenci uštědřili debakl Liptálu 
v poměru 13:2. Poslední zápas podlehli 
Horní Bečvě 1:6. Důležité bude, aby 
se kluci hlavně udrželi v tréninkové 
morálce a stabilizovali celou kategorii. 

Valašská Polanka chce do budoucna 
znovu stavět na hráčích z vlastní líhně, 
proto je kategorie dorostenců klíčová 
pro budoucí fungování fotbalu v obci. 

Mládež 
Starší žáci si na první branku museli 
počkat až do třetího utkání, ve kterém 
ale podlehli 1:4 soupeři z Lidečka. 
Následovala vysoká porážka 0:8 
v Kateřinicích, chuť si svěřenci 
trenéra Trňáka spravili až v domácím 
duelu s Liptálem, kdy se konečně 
sešli v konkurenceschopné sestavě 
a soupeře porazili 5:1. Poslední 
utkání skončilo bezbrankovou 
remízou v Ústí. Starší žáci jsou zatím 
na 5. místě okresního přeboru se 
ziskem pěti bodů. Mladší žáci dosud 
nepoznali hořkost porážky, navíc 
dokáží i zásobovat starší kolegy, když 
se zrovna nesejdou v ideální sestavě. 
Ve své kategorii mladší žáci vyhráli 
všechny čtyři duely a pouze díky 
méně odehraným zápasům jsou na 3. 
místě za celky Vsetína B a Vsetína 
C. Věřme, že chuť mladším žákům 
do fotbalu vydrží i v kategorii starších 
žáků a dorostenců, jedině tak bude mít 
práce s mládeží ve Valašské Polance 
opravdu smysl a hlavně potřebný 
efekt pro fotbalovou budoucnost 
obce. Samozřejmě fungují i oddíly 
starší a mladší přípravky, kde se 
trenéři neustále snaží o rozšiřování 
mládežnické základny pro Sokol. 

Hledáme kameramana 
Pro potřeby pořízení záznamu z utkání 
I.A třídy hledá Sokol kameramana pro 
domácí zápasy A-týmu. Pořadatelé jsou 
schopni veškeré zařízení ve spolupráci 
s budoucím kameramanem připravit, 
odměna za jeden zápas činí 300,-Kč 
a k tomu také občerstvení zdarma. 
Případní zájemci se mohou hlásit 
na emailové adrese tajzlerjan@gmail.
com. 

 Jan Tajzler ml.
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